
Zápis z komise školství ze dne 11. 03. 2024 

 

1. Zahájení – předseda komise Ing. Radek Petráň zahájil setkání přivítáním účastníků. 

Na zasedání komise se řádně omluvily dvě členky, viz prezenční listina. 

 

2. Informace z Rady MČ 

Pan místostarosta Ing. Petráň informoval komisi o materiálu a usnesení, které při zasedání Rady MČ 

Praha 19 bude řešit situaci v ZŠ Praha – Kbely v souvislosti s nástupem prvních tříd ve školním roce 

2024/2025. 

Prales – detašované pracoviště pro obě školky již v příštím roce nebude pokračovat, smlouva se bude 

vypovídat ke konci tohoto školního roku. 

Usnesení č. 564/24/místostarostka – Řešení kapacit základní školy ve spolupráci s MŠ 
Albrechtická 
S ohledem na naléhavou situaci ohledně řešení umístění dalších tříd pro žáky naší základní 
školy, hodláme toto řešit ještě před zahájením zápisů do prvních tříd, a to přesunem od září 
2024 dvou tříd Mateřské školy Albrechtická do prostor MŠ Albatros a z těchto prostor vytvořit 
dvě kmenové třídy a dvě odborné učebny pro Základní školu Praha Kbely pro první ročníky. 
V budově MŠ Albatros vznikne detašované pracoviště MŠ Albrechtická, určené především pro 
děti, které nejsou ještě v předškolním věku a v základní budově v Albrechtické budou 
především předškoláci. Základní škola zpracovala ve spolupráci s MŠ návrh stavebních úprav 
tak, aby jednoduchým způsobem vznikly čtyři první třídy s malou dochodovou vzdáleností pro 
využití tělocvičny či haly nebo jídelny. Ředitelka MŠ Albrechtická se tak ujme detašovaného 
pracoviště MŠ Albatros, jak s novými dětmi z lokality okolo Sedlářovy ulice, tak se stávajícími 
nepředškolními dětmi. Jelikož to předpokládá nejen administrativní úpravy na rejstříku, ale 
především pak velmi dobrou personální organizaci, týkající se přesunu personálu a pedagogů, 
ale také technického zajištění chodu obou školek včetně zajištění stravování resp. jeho 
přeprava ze základní budovy v Albrechtické, je nutné vše se zřizovatelem a vedením školky a 
školy projednat. Toto citlivé téma po projednání se zřizovatelem v Radě a jeho schválení 
bezprostředně paní ředitelka následující den provede se svým personálem. Základní škola dne 
14. 3. 2024 uskuteční Den otevřených dveří pro uchazeče do prvních tříd, kdy již bude moci 
informovat, kde budou první třídy umístěny a budou tak při zápisech v dubnu žáci i jejich 
rodiče na tuto situaci připraveni. Obdobně tak Mateřské školy při zápisech v květnu budou 
rodiče informovat, že proběhne zápis prakticky do dvou mateřských škol – Letců a Albatros 
pro nepředškolní, když do Albrechtické budou umísťováni předškoláci. Základní škola je 
připravena během prázdnin přestavbu realizovat, má na to vytvořenou rezervu v rozpočtu. 
Toto navržené řešení, které akceptují ředitelky obou dotčených školských zařízení, umožní 
přijmout 100 kbelských dětí do jejich spádové školy. 
Příloha č. 4 – Vyjádření ZŠ 
Příloha č. 5 – Informace pro rodiče MŠ Albrechtická 
usnesení: Rada po projednání 
schvaluje řešení vytvoření dvou kmenových tříd a dvou odborných učeben Základní školy 
Praha Kbely v MŠ Albrechtická, dále  



schvaluje vytvoření detašovaného pracoviště Mateřské školy Albrechtická, se sídlem 
Albrechtická 825, Praha 9 - Kbely v nové budově MŠ Albatros, na adrese Sedlářova xxx, Praha 
9 – Kbely, pod vedením ředitelky Mgr. Pavly Muchkové a 
ukládá úseku školství zajistit veškeré potřebné administrativní úkony s tímto spojené. 
Trvá           
 

USNESENÍ 

Komise školství vyjádřila souhlas s výše uvedeným usnesením č. 564/24/místostarostka – Řešení 

kapacit základní školy ve spolupráci s MŠ Albrechtická předloženým na zasedání Rady MŠ Praha 19. 

 

3. SRPŠ Mateřské školy 

MŠ Letců – zástupce rodičů pí Peterová informovala komisi o problému s domem vedle školky Letců, 

kde je výskyt volně pobíhajících potkanů. 

Pan ředitel Mgr. Ptáčník uvedl, že situaci již řeší s deratizátorem, kdy budou vždy na víkend 

umisťovány návnady na likvidaci potkanů. A to z důvodu bezpečnosti dětí. 

Místostarosta Ing. Petráň uvedl, že pokud toto řešení nebude úspěšné, je potřeba opakovaně 

kontaktovat vedoucí OŽPD Bc. Pokornou s žádostí o možná řešení. 

 

4. Různé 

Paní ředitelka Mgr. Kulichová požádala, zda by bylo možno zařídit zabrání prostor v Centrálním parku 
Kbely dne 5. června pro akci od Besipu pro 3. a 4. třídy ZŠ – Dopravní hřiště. 
 
Dále společně ředitelé MŠ i ředitelka ZŠ požádali, zda by bylo možno na příští zimní sezonu zařadit 
přístupové prostory/ulice  před školkami a školou mezi prioritní na posyp při náledí. 

 

 

Zápis vyhotovila: Martina Pavlátová, Dis. 


